



REPUBLIKA SLOVENIJA
MINISTRSTVO ZA ZDRAVJE

Štefanova ulica 5, 1000 Ljubljana

T: 01 478 60 01

F: 01 478 60 58

E: gp.mz@gov.si

www.mz.gov.si

Ministrstvo za finance
Davčna uprava RS
Generalni davčni urad
gp.durs-gdu@gov.si

Številka: 480-3/2014/2
Datum: 6. 2. 2014

Zadeva: Mesečni prispevek za sobodajalce po 55.a členu ZZVZZ

Na Ministrstvu za zdravje smo prejeli vaše zaprosilo za stališče glede plačila pavšalnega prispevka od 1. 2. 2014 naprej za zdravstveno zavarovanje oseb, ki opravljajo dejavnost kot sobodajalci - fizične osebe, ki v skladu z drugim odstavkom 14. člena Zakona o gostinstvu (Uradni list RS, št. 93/07 – uradno prečiščeno besedilo) lahko to dejavnost opravljajo le občasno (skupno ne več kot 5 mesecev v koledarskem letu).

Zakon o zdravstvenem varstvu in zdravstvenem zavarovanju (Uradni list RS, št. 72/06 - uradno prečiščeno besedilo, 114/06 - ZUTPG, 91/07, 76/08, 62/10 - ZUPJS, 87/11, 40/12 - ZUJF, 21/13 - ZUTD-A, 63/13 - ZIUPTDSV, 91/13, 99/13 - ZUPJS-C, 99/13 - ZSVarPre-C in 111/13 - ZMEPIZ-1; v nadaljnjem besedilu: ZZVZZ) od 1. 2. 2014 za zavarovance po 10. točki 17. člena spreminja stopnjo prispevka za poškodbo pri delu in poklicno bolezen iz 0,30 % na 0,53 % od osnove, ki je enaka povprečni bruto plači v Republiki Sloveniji za mesec oktober predhodnega koledarskega leta. Prav tako se za omenjene zavarovance s 1. 2. 2014 uvaja nov prispevek, ki je določen v 55.a členu ZZVZZ, iz naslova katerega morajo osebe, ki opravljajo postranski poklic, plačati 6,36 % od 25 % povprečne bruto plače v Republiki Sloveniji za mesec oktober predhodnega koledarskega leta.

Ker med zavarovance po 10. točki 17. člena ZZVZZ sodijo tudi sobodajalci, ki so omejeni pri opravljanju svoje dejavnosti na občasno opravljanje dejavnosti, skupno ne več kot 5 mesecev v koledarskem letu, menimo, da kljub temu, da je obveznost zavarovanja teh oseb vezana na obdobje evidentiranega vpisa v predpisan register in ne na dejansko opravljanje registrirane dejavnosti, to dejstvo ne sme vplivati na obveznost plačila prispevka za zdravstveno zavarovanje. Glede na specifičnost opravljanja dejavnosti sobodajalstva, zakonskih omejitev glede opravljanja te dejavnosti in ureditve glede plačila prispevka za pokojninsko in invalidsko zavarovanje je smiselno, da bi se prispevek iz naslova zavarovanja za poškodbo pri delu in poklicno bolezen in prispevek iz naslova 55.a člena ZZVZZ skladno z vsem predhodno naštetim omejiti na obdobje, ko sobodajalci lahko zakonito opravljajo dejavnost, torej na 5 mesecev na leto.

Na podlagi vsega zgoraj napisanega tako predlagamo, da se plačilo prispevka za zdravstveno zavarovanje za sobodajalce zaradi narave njihovega dela in zakonskih omejitev uredi na način, da se mesečni prispevek zavarovanja za poškodbo pri delu in poklicno bolezen (0,53% od povprečne bruto plače za preteklo koledarsko leto) ter prispevek zavarovanja po drugi alineji prvega odstavka 55.a člena ZZVZZ (25% od povprečne bruto plače za preteklo koledarsko

leto) pomnožil s petimi meseci. Tako dobljeni skupni znesek prispevka pa se delil na 12 mesecev.

Sobodajalcem se na ta način omogoči enak način plačila prispevka, kot za pokojninsko in invalidsko zavarovanje:

- mesečno plačilo prispevka do 15. dne v mesecu za pretekli mesec ali
- možnost enkratnega plačila prispevka do 31.1. v koledarskem letu, na katerega se prispevki nanašajo, oziroma v roku 30 dni od vpisa v PRS.

Našemu mnenju pritruje tudi mnenje Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije, ki ga prilagamo v prilogi.

S spoštovanjem.

Pripravila:
Vesna Kovač
svetovalec II

Kovač



Brigita Čokl
državna sekretarka

Čokl

Mojca Grabar
vodja Pravne službe

Priloga:
– mnenje ZZZS

Vročiti:
– Ministrstvo za finance, Davčna uprava RS, Generalni davčni urad, gp.durs-gdu@gov.si – po e-pošti
– Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije, Direkcija, DI@zzzs.si